
 En Tià ven fum 

 Ja  fa  uns  quants  anys  que  coneixem  en  Tià.  Possiblement,  tothom  el  coneixerà 
 com  un  polític  gairebé  insòlit  o,  fins  i  tot,  únic  per  la  seva  forma  de  treballar  i  el  seu 
 tarannà.  A  dia  d’avui,  encara  ens  costa  definir-lo.  A  vegades,  no  sabem  si  incloure’l 
 dins una pel�lícula de superherois o de comèdia romàntica. 

 No  fa  tant,  per  fer  una  mica  de  memòria,  va  idear  muntar  un  teatre  de  palla.  Ho  va 
 idear  i  ho  va  a  dur  a  terme  i  davant  una  possible  demanda  judicial  ell  va  dir  en 
 paraules  d’un  gran  heroi  “  per  posar  bales  de  palla  enmig  d’un  camp  no  he  de 
 demanar permís a ningú». 

 I  això  és  degut  a  que  en  Tià  no  és  el  polític  que  ell  vol  aparentar  ser,  ja  que  es 
 dedica  constantment  a  vendre  fum.  Ell  dirà  que  intenta  apagar  focs,  però 
 realment  no  n’apaga  cap,  sinó  que  les  encén  i  els  deixa  enlaire,  ja  que  no  té  cap 
 tipus  de  full  de  ruta  pel  que  realment  necessita  Sóller.  És  un  polític  que  es  deixa 
 endur  per  la  seva  impulsivitat  i  improvisació,  i  això,per  desgràcia,  ens  costa  molts 
 diners als sollerics i solleriques. 

 Tirarem d’exemples. Comencem: 

 Torre Picada 
 Fa  uns  dos  anys  en  Tià  va  defensar  una  moció  en  la  qual  parlava  de  la  necessitat 
 de  instar  al  Consell  de  Mallorca  a  negociar  la  propietat  per  tal  d’adquirir-la,  i 
 preservar  així  el  nostre  patrimoni  material  i  cultural.  Òbviament,  va  tenir  el  suport 
 de tots els partits que conformen el consistori. 
 Ens va convidar a pensar en el següent escenari: 
 “Imagineu-vos  d’aquí  a  cinc  anys,  a  les  portes  del  Firó  2027,  els  col�lectius  de  Moros 
 i  Pagesos  tocant  a  la  porta  d’un  senyor  de  Kuwait,  d’Alemanya  o  de  Xina, 
 demanant-li que ens deixi penjar les banderes de la nostra festa. I si diu que no?” 
 Idò,  ara  resulta  que  qui  diu  que  no  és  l’Ajuntament,  després  que  la  Torre  fos 
 comprada  pel  Consell  (  amb  un  govern  d’esquerres).  Vet  aquí  que  ara  resulta  que 
 l’Ajuntament  només  la  vol  obrir  dues  hores  al  mes.  On  queda  el  patrimoni?  On 
 queden  les  paraules  d’aquella  moció,  senyor  Aguiló?  On  queda  la  il�lusió  de  la  gent 
 de  Sóller  i  d’arreu  de  Mallorca  que  podria  visitar-la?  Les  escoles?  Vostè  governa 
 ara,  però  ja  té  la  medalla  que  necessitava  penjar-se  al  seu  moment  i  ara  ja  no  li 
 interessa  res  més.  Per  desgràcia  i  per  indignació  nostra,  u  na  pífia  més  a  la  llista 
 d'edificis públics que voleu tenir, però que no sabeu gestionar. 

 Viatjar a Pacha sí 
 I  que  ens  dirà  després?  Que  ens  farà  creure?  Que  no  hi  ha  recursos?  Segurament 
 dirà  això  com  quasi  sempre.  Però  resulta  que  sí  que  hi  ha  recursos  perquè  vostè  i 
 un  altre  regidor  viatgin  a  Eivissa  per  observar  com  les  càmeres  de  seguretat 



 vigilen  els  contenidors.  Quina  gran  expedició,  no  dubtem  que  veureu  coses  molt 
 interessants! 

 Crear una ràdio també! 
 Una  ràdio  que  no  sabem  si  algun  dia  veure’m  funcionar  o  serà  una  altre  onada  de 
 fum de “seny” per tenir-nos entretinguts. 

 S’hauria de posar les piles 
 Tant  que  defensa  als  habitants  de  Sóller,  i  permet  que  els  ETV  segueixin  pagant  la 
 mateixa taxa que una casa residencial? 
 I  permet  que  es  paguin  amb  recursos  municipals  la  feina  que  hauria  d’estar  fent 
 l’empresa de Sóller Recicla, recollint les deixalles (“trastos”) del carrer? 

 Bàsicament,  podem  concloure  que  a  n’en  Tià  li  agrada  molt  vendre  fum  o,  també, 
 palla  (perquè  no)  i  fer-se  moltes  fotografies  i  penjar-se  medalles  a  les  xarxes 
 socials  i  no  fa  el  que  va  prometre  fa  un  any:  “Seguirem  treballant  pels  vostres 
 interessos, fent política útil, perquè Sóller som tots, seny ets tu”. 

 Més per Sóller 


